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Medgivande till utredning av nytt verksamhetsområde samt 

kapitaltäckning avseende insamling av koldioxid i Söderenergi AB  

 
Medeltemperaturen i världen 2024 var den högsta som någonsin uppmätts, och 

innevarande år har börjat i samma anda. Klimatförändringen går snabbare än 

väntat, och insikten om vad som krävs för att minimera temperaturhöjningen blir 

allt klarare. 

 

Vi kommer att behöva använda alla till buds stående medel för att kompensera för 

de fortsatta utsläpp som inte går att stoppa och för att binda så mycket som 

möjligt av det fossila kol som vi redan har släppt ut i atmosfären. Initiativet med en 

bio-CCSanläggning vid Igelstaverket hör till dessa.  

 

Det måste dock påpekas att det finns ett antal stora osäkerhetsfaktorer och 

problem kopplade till detta. Tekniken för bio-CCS är fortfarande under utveckling, 

men är kanske ändå det minst problematiska i sammanhanget. Den fortsatta 

hanteringen av den insamlade koldioxiden, med allt från mellanlagring och 

transporter till slutförvar, innehåller många problem som ännu måste lösas. 

Konkurrensen om hanteringsmöjligheterna när alla planerade 

insamlingsanläggningar är i drift är också ett område där det finns anledning till 

oro. 

 

Med detta sagt anser vi ändå att projektet behöver gå vidare, i hopp om att 

lösningar för alla potentiella problem kommer att skapas under projektets gång.  

 

Vi vill dock framhålla att detta bara är en liten del av den lösning på klimatkrisen 

som blir allt mer brådskande. De större lösningarna för uppsamling och bindning 

av koldioxid finns i biosfärens alla levande organismer, där återvätande av 

torrlagda våtmarker, hållbart skogsbruk och jordbruk samt skydd av orörd natur 

utgör de mest effektiva, trygga och hållbara långsiktiga lösningarna. 
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